
 

Algemene Beschouwingen PPN 2014-2018 GroenLinks 

Zoals reeds opgemerkt bij het coalitieprogramma, geeft ook de Perspectievennota 

(PPN) weinig vernieuwing. Op dezelfde voet verder zoals we gewend waren, niet te 

moeilijk doen en zeker niet te veel innovatief denken. We zien het wel waar het 

allemaal toe leidt.  

Als GroenLinks constateren we dat ook nu weer dat belangrijke onderwerpen 

onderbelicht blijven. Vorig jaar gaven we bijvoorbeeld al aan: 

“Stap af van dogma’s over energie en de rol van traditionele economische dragers. 

Geef alternatieven een kans! Alles wijst erop dat duurzaamheid, zowel vanuit het 

oogpunt van milieubeleid, en dus volksgezondheid, als vanuit een economisch 

perspectief een heel bepalende rol gaat spelen naar de toekomst toe. Men begint 

alom te beseffen dat duurzaamheid kosten spaart als het eenmaal op gang gezet is 

en tegelijk de omgevingskwaliteit verbetert in alle opzichten.” 

Blijkbaar is die boodschap niet overgekomen, want in het programma Ruimte, 

Wonen en Milieu staat wederom een minimale inzet vermeld op duurzaamheid of 

klimaatdoelstellingen. 

Programma Bestuur en Burger 

Wat GroenLinks betreft mag de samenwerking tussen de gemeenten Hulst en Sluis 

veel groter aangepakt worden. Niet zo benauwd over alleen financiële voordelen. 

Die volgen heus vanzelf. Als GroenLinks willen wij onder het motto;  

“dienstverlening – samen doen” dan ook pleiten voor een begin van de ambtelijke 

samenvoeging van deze drie Zeeuws Vlaamse gemeenten.  

Programma Veiligheid en Openbare orde 

Een evenredige en eerlijke kostenverdeling tussen partners betrokken bij de 

veiligheidsregio Zeeland is een noodzaak. GroenLinks steunt hier net als vorig jaar 

het Collegebeleid op dit punt.  

Programma Verkeer en Vervoer 

Kijk eens aan, parkeerbeleid opnieuw bekijken, een punt dat GroenLinks vorig jaar 

al constateerde in de algemene beschouwing. Echter verlies het belang van de 

bewoners niet in betrokken zones!  

Vergeet trouwens bij parkeerbeleid de fiets niet, we constateerde dat ook in ons 

verkiezingsprogramma. Neem bij ruimtelijke ontwikkelingen bv. ook genoeg 

fietsstallingen op.  

Programma Economie en Toerisme 

Voor een goed vestigingsklimaat hebben we niet alleen goede arbeidsplaatsen 

nodig, maar moeten we kunnen voorzien in kunst en cultuur. Echter ook 

complimenten, met de detailvisie en het citymarketing plan gaan we daar goede 

stappen zetten.  



 
 

We onderschrijven de speciale aandacht voor het Braakmangebied. Want de natuur 

die we daar vinden is, naast gebieden als het eiland van de Meijer, 

Magarethapolder of Canisvliet, voor ons een potentiele toeristische trekpleister. 

Stimuleer bij de plattelandsontwikkeling, de samenwerking tussen Staatbosbeheer 

en de omliggende kernen en ondernemers, door opzoek te gaan naar de unieke 

eigen “Zeeuwschse” kwaliteit en smaak. 

Programma Kunst en Cultuur 

Het op afstand zetten van Toonbeeld, vinden wij geen goede keuze. Het zal o.a. 

leiden tot verschraling van het aanbod. Als tegenprestatie leveren we hier graag 

een kunstwerk uit het plan veerhaven voor in.  

Programma Sport en Recreatie 

Wij vinden sport net als het college belangrijk. Echter vinden wij het niet nodig om 

als gemeente een bedrag van €210.000 bij te leggen bij de sportaccommodatie van 

HSV Hoek. Zeker niet na de uitleg van hetzelfde college, waar zij aangeven dat er 

ook helemaal geen reden toe is. Nee, dan kunnen we dit bedrag beter inzetten 

voor een onderzoek naar hoe we de exploitatie van de zwembaden anders kunnen 

oppakken. 

Programma Onderwijs en Jeugd 

Ook wij hechten aan de aanwezigheid van goed basis-, speciaal-, voorgezet en 

middelbaar (beroeps) onderwijs in onze gemeente. De genoemde evenwichtige 

spreiding van scholen en aanpak van laaggeletterdheid zien we daarbij ook als 

speerpunten. Echter zouden wij nog wel graag extra aandacht vragen voor de 

problematiek rondom de naar België trekkende scholieren. Hierdoor kunnen onze 

eigen voorzieningen net als in de Gezondheidszorg (mensen die naar Knokke of 

Eeklo naar Belgische ziekenhuizen gaan) in de toekomst nog meer onder druk 

komen te staan. 

Programma Ruimte, Wonen en Milieu 

Spijtig genoeg geeft heel de Perspectieven nota geen blijk voor duurzaamheid of 
andere klimaatdoelstellingen. En dat terwijl stimulering van eigen stroom 
tegenwoordig toch een korte terugverdien periode kent. Oké, misschien net iets te 
lang voor de zitting van een gemeenteraad of de duur van deze nota. Maar goed 
lange termijn visie mag toch wel?  
 
De woonvisie Zeeuws Vlaanderen geeft ons ook een goed gevoel. In ieder geval ook 
de hoop dat we als GroenLinks nog invloed kunnen hebben op de 
prestatieafspraken die gemaakt gaan worden met de wooncoöperaties.  
Het plan Veerhaven mag van ons nog wel eens beter bekeken worden, want wat we 
daar eigenlijk alleen missen is een goede overgang van de Nieuwstraat naar de 
Westbeer. En de jachthaven lijkt GroenLinks bij uitstek nu eens een voorbeeld om 
de markt zijn werk te laten doen. Dat bedrag kan wat ons betreft dus net als vorig 
jaar in onze algemene beschouwing substantieel terug gebracht worden. 



 
 

Programma Werk en Inkomen 

GroenLinks kan zich vinden in de punten inzake Dethon uit het coalitieakkoord. Het 

blijven bestaan van de beschutte werkplaatsen voor de medewerkers die niet 

herplaatsen zijn is voor ons zeer belangrijk. 

Programma Mens en Maatschappij 

Wat we hebben proberen we ze goed mogelijk te borgen. Maar ligt daar gelijk niet het 
grootste probleem? Leggen we dan al niet gelijk een grote (financiële) claim op bestaande 
budgeten? Nieuwe of alternatieve oplossingen of instanties krijgen hierdoor gelijk een 
moeilijke start. Het lijkt GroenLinks dan ook een goed idee om van het gehele WMO budget 
bv. 1% ter reserveren voor zulke plannen of eventualiteiten. Dit budget zou goed bij de 
wethouder kunnen liggen als een extra potje onvoorzien. 
 
Daarnaast lijkt het GroenLinks heel verstandig dat we de decentralisaties de komende tijd a-
politiek maken. Niet alles zal gelijk goed lopen, Er zullen zich incidenten voor gaan doen, ook 
zullen individuele schrijnende gevallen optreden. Maar laten we daar als gemeenteraad 
gezamenlijk in optreden, want het algemeen belang is daarin vele malen groter. Laten we 
daarin de wethouder dan ook de ruimte geven en ons als gezamenlijke gemeenteraad 
voorbereiden op calamiteiten. Door een oefening te organiseren met een zaak zoals bv. de 
door de moeder gefilmde uitzetting. 
 

Algemene Dekkingsmiddelen 

Dan als laatste willen wij graag ingaan op de vraag van het CDA, over hoe wij denken dat we 
moeten omgaan met de positie van Terneuzen op de schuldenbalans. Nee, ook wij hebben 
niet het ei van Columbus. Daarvoor hebben wij natuurlijk zowel landelijk en plaatselijk te 
weinig invloed kunnen hebben op de financiële boekhouding van zowel landelijk als 
plaatselijk.  
 
Hadden we echter wel graag gehad natuurlijk, want vanuit verschillende onderdelen hebben 
we natuurlijk wel goede ideeën. Lees duurzaamheid etc. Als partij trachten wij ook niet voor 
niets een zo goed mogelijk rentmeesterschap uit te voeren voor degene na ons. Dus ook 
financieel en duurzaam! 
 


